
GLEDALIŠKA SKUPINA BOLDRIK

Ustvarjalni ogenj
v mrzli dvorani

V dvorani grosupeljskega ki-
na se ob četrtkih že nekaj časa
zbira skupina mladih, ki radi
preskušajo svoje igralske ta-
lente na odrskih deskah. Sku-
pina se je poimenovala Bol-
drik II., spoznali pa smo jo že,
ko je nastopala z igrama Pleša-
sta pevka in Stevardesa. Njeno
delo usmerja režiser Igor Gru-
den, drugače diplomirani eko-
nomist, ki nam je skupino tudi
predstavil.

NS: Koliko časa skupina ob-
staja? Kako je sploh prišlo do
njene ustanovitve?

IG: Že pred približno deseti-
mi leti je bila v Grosupljem
gledališka skupina, ki je raz-
padla. Dala pa je idejo za novo,
ki je nastala v krogu prijate-
ljev, članov nekdanje mladin-
ske revye TNT, ki so se jim
priključili še novi člani. Sprva
jo je vodil Goran Gluvič, pred
lani pa sem prevzel vodstvo
jaz. Skupina ima za sabo tri
igralske sezone.

NS: OD kod ime Boldrik II. ?
Ali boste tudi letos nastop&li
pod tem imenom?

IG: Ime Boldrik smo prevze-
li po imenu služabnika iz an-
gleške humoristične nadalje-
vanke Črni gad. Boldrik je bil
zanemarjen, neumen, bil je
služabnik služabnika. Poseb-
nega razloga, zakaj smo izbrali
ravno to ime, ni. Predvsem za-
to. ker je sama nadaljevanka
zelo kakovostna, pa tudi Bol-
drik dobro zveni. Zakaj Drugi?
Služabnik je bil Prvi, mi pa
smo Drugi. Seveda bomo tudi
letos nastopali pod tem
imenom.

NS: Kako obseina je grosv-
peljska skupina, od kod so
tnladi, ki jo sestavljajo in ka-
ko »pridni« so? Se udeležuje-
jo vaj?

IG: Poleg režiserja so v sku-
pini še inspicient, ki pomaga
režiseiju, pri nastopih skrbi za
rekvizite, pošilja igralce na
oder..., tehnični mojster, po-
močnica režije, ki vodi ogre-
valne in govorne vaje in seve-
da igralci. Teh je trenutno 14.
Večinoma so »stari« igralci,
nekaj pa je tudi novih članov.
So pretežno iz Grosupljega pa
tudi Šmarja-Sap in Ponove va-
si. Udeležba na vajah je pov-
prečno devetdesetodstotna.
Temeljimo na tem, da bi se na
vajah zabavali in se dobro ime-
li, saj je to psihološka osnova
za učinkovitost. Igralec naj bo
čimbolj svoboden, kar pa vse-
eno zahteva določeno mero
resnosti, za katero upam, da bo
naraščala z vsako naslednjo
vajo.

NS: Ste z njimi strogi in
uveljavljate svoje poglede na
gledališče, ali pa so predsta ve
skupinsko delo, ki raste z ide-
jami vseh - ali vsaj aktivnej-
ših članov?

ID: Če sem strog, je to izhod
v sili, ki je posledica neresno-
sti. Drugače pa poskušam biti
čimbolj demokratičen. Držim
se sicer osnovne ideje o pred-
slavi in tega, kaj naj predstava
pove. Namenoma pa je igra za-
stavljena tako, da je odprta tu-
di za ideje drugih članov. Dolo-
čene zamisli predebatiramo in,
če se večina z idejo strinja, jo
poskusimo realizirati na odru.
Sele takrat se vidi ali je izved-
ljiva, ali spada v kontekst, in
od tega je odvisno, čejo vklju-
čimo v predstavo ali ne. Se
pravi, da je igra vsaj delno sku-
pinsko delo, kar mi je všeč.
NS: V kakšnih razmerah dela-
te? Imate občinsko finančno
podporo?
IG Delujemo v okviru kultur-
nega društva Grosuplje. ki je
del ZKO. Le-ta nas tudi finan-
cira, toda finančna pomoč je
dokaj skromna. Naj navedem
za primer, da smo lani za pred-
stavo Stevardesa dobili le sto
DM. Ne pristajamo na izgovo-
re, da denaija ni. Napačna je le

razporeditev denarja, name-
njenega za kulturo. Našo zah-
tevo lahko podkrepimo s pred-
lansko udeležbo na Linharto-
vem srečanju amaterskih igral-
skih skupin, kjer smo nastopili
z igro Plešasta pevka. Glede
razmer pa tole: dvorana je
v primerjavi z drugimi gleda-
lišči v manjših krajih zadovo-
ijiva. Imamo nekaj reflektor-
jev, nastavke za spuščanje rek-
vizitov,... Problem nam pov-
zročajo zvočniki, potrebovali
pa bi še več pomagal. Najhuje
je, da je dvorana nezakurjena
in zaradi mraza težko delamo.
KJjub večkratnim prošnjam ni
nobenega učinka.

NS: Kako vi sami združuje-
ta svoj poklic in delo v gleda-
Hški skupini? Od kod vaša
gledališka angažiranost?

IG: Delam v GPG kot vodja
manjšega oddelka v inienirin-
gu. Služba ne vpliva na moje
delo režiserja. Ko delam za
službo, se ne ukvaijam z gleda-
liščem in obratno. Moje navdu-
šenje za gledališče se je začelo
pri branju knjig. Že kot otrok
sem zelo rad bral. Kasneje pa
so me začele zanimati tudi dru-
ge umetnosti, najbolj film in
gledališče, ki lahko povesta
največ stvari na ogromno nači-
nov. z glasotn, svetlobo, gibi,
... V bistvu daje fiJm še več
možnosti. Ker pa film zahteva
veliko več denarja, pripomoč-
kov, sem se odločil za gledališ-
če. Poskušam realizirati ideje,
ki izvirajo iz mojih pogledov
na umetnost in življenje. No-
čem zavestno operirati z ide-
ologijami, česar se loteva veli-
ko gledaliških tekstov, pač pa
ravno obratno. V predstavo
vključim nekaj likov, ki ironi-
zirajo ideološke prakse (totali-
tarizem) zaradi pojavnosti sa-
me. Ideje dobivam ob gledanju
nekaterih znanih igralcev. Iz
njihovih vlog »izrežem« zani-
mive pojave, jih potenciram in
dobim nekaj čisto novega.

NS: In kaj - končno ~ pri-
pravtjate zdaj?

IG: Igra nima naslova. Je ay-
torski produkt, ki ga povezuje
rdeča nit, zgodba o gledališču.
Ta poteka skozi prikazovanje
različnih gledaliških elemen-
tov od giba, glasu, ki stalno na-
raščajo. Vrhunec doseže pred-
stava s tekstom. Igralci se sko-
zi igro naučijo zavedati določe-
nih dejavnikov v gledališki
uprizoritvi, kar pa je dobro tu-
di za gledalca. Ni mišljeno kot
lekcija, pač pa kot samostojno
integrirano delo, ki ves čas de-
luje na gledalčeve čute in zbu-
ja v njem zadovoljstvo. Na pri-
mer, 6e je prizor dobro odigran
in dobro uvrščen v kontekst,
so zadovoljni vsi: gledalci,
igralci in režiser. Naše gledališ-
če vključuje tudi elemente gr-
škega gledališča, ki se navezu-
jejo na zgodbo.

ANA KRIŽNAR


